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Manifest:
Det här är Motdrags 

manifest som fastslogs 
på förra förbundsmötet. Det 
ska alltid stå i den här rutan 
överst på innehållssidan. 

Det här är Motdrags  
manifest. 

Nyheter
UNF-quiz
Alkoholvinst
Vår förening
Åsikter
UNF-aktuellt

Här kommer en bekännelse: jag har aldrig gillat 
sport. Att ofta bli vald sist på gympalektioner 
och att tvingas åka lika många skridskovarv 

(många!) som mina hockeyspelande klasskompisar, 
gjorde att jag länge kopplade ihop sport med obehag  
och att inte räcka till. Dessutom är fulla manliga fot-
bollsfans i grupp som brölar på stan bland det mest 
provocerande jag vet. 

Men, jag var ändå lite avundsjuk på mina 
kompisar som åkte iväg med sina fotbollslag 
på cuper. De verkade ju ha så kul ihop! 
Och de senare åren har jag faktiskt både 
sprungit tjejmilen och upptäckt att jag 
är en hejare på skivstångspasset på 
mitt gym. 

I det här numret  skriver vi mycket 
om idrott, och speciellt kopplat till alkohol. 
Att vara med i en idrottsförening ger ofta en menings-
full fritid och kunskap om att alkohol påverkar träning 
dåligt. Men på en större hockeymatch är det i princip 
omöjligt att undvika ölförsäljningen och alkoholrekla-
men. Och hur är det att vara nykterist i sitt lag eller att 
åka på supporterresor utan att dricka alkohol? Kolla in 
sidorna 6–10! 

Gillar du e-sport får du inte heller missa intervjun 
med Starcraft-kommentatorn Tom Bramler på sidorna 
12–13 eller att läsa om den nystartade UNF-föreningen 
Aptitude Esports på sidan 19.
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Ungdomens Nykterhetsförbund, UNF, 
är Sveriges främsta ungdomsorgani-
sation som arbetar för en helnykter 
livsstil. 
Vi finns i cirka 125 föreningar över 
hela landet och i verksamheten finns 
så skilda saker som teater, discon, 
studiecirklar och kaféer.
Vi är partipolitiskt och religiöst 
obundna, men vi agerar politiskt.  

Vi låter politikerna veta vad vi tycker  
i frågor som är viktiga för oss. Vi skri-
ver insändare och gör ölköpskontroller 
för att se om butikerna säljer alkohol 
till minderåriga. 
Vår verksamhet bygger på demokrati 
och internationellt arbete. Medlem 
i UNF kan alla mellan 13 och 25 år 
vara, och just nu är vi ungefär 5 000 
stycken. 

Lina Mattebo
REDAKTÖR 

LINA.MATTEBO@UNF.SE

Om 
Motdrag:

Motdrag har funnits i 35 år. 
Vi lyfter fram frågor som har 
med nykterhet, demokrati 
och folkrörelse att göra. 
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Alkohol gör dig 
sämre på Minecraft

Vill du briljera i Minecraft? Skippa då alkoholen. Två studenter 
vid McMaster University i Ontario i Kanada har nämligen visat att 
tonåringar som börjat dricka alkohol tidigt blir sämre på det  

populära datorspelet. Resultatet av studien visar att de som hade 
börjat dricka alkohol tidigt hade mer problem med att minnas var 
föremål i dataspelet fanns, än de som börjat dricka alkohol 

senare eller inte alls. Det stora problemet är dock  
att skadorna på hjärnan inte bara leder till att man  
blir sämre på dataspel, utan att hela förmågan  

att bilda minnen i hjärnan blir sämre.

VAD 
GÖR DIG 

GLAD
Olle Gynther  
Zillén, 24 år, 
Stockholm,  
Klubb Sobeer:

– Jag blir glad av 
kärlek och choklad, 

gärna i kombination.

Josefin Larsson, 
19 år, Skövde, 
UNF Lynx:

– De tre gyllene 
m:en. Mat, män-
niskor och makt.

Elon Svärdhagen, 
21 år, Uppsala, 
Framåt:

– Jag blir glad 
av goda vänners 
sällskap. Av andra 

människors energi, när vi stärker 
varandra. 

Emil Karlsson, 
22 år, Stockholm, 
UNF Söderort:

– Att få komma 
ut och träffa män-
niskor, speciellt 

under en friluftsaktivitet. 

Sebastian  
Udenius, 20 år, 
Söderhamn,  
Söderhamns UNF:

– Jag blir glad av 
att anordna UNF-

aktiviteter och vara med på dem. Att 
få vara i en nykter grupp.

ENKÄT OCH FOTO LINA MATTEBO

frågan?Stor undersökning:
DET TYCKER 
UNGA OM DROGER

UNF TAR ÖVER ALKOHOLFRIA KARTAN

– Att samla in 
åsikter om drog-
politik från unga 
över hela världen 
kändes både väldigt 
utmanande och 
spännande, berättar 
Vasilka Laveska som 

är politisk sekreterare på Active, 
en paraplyorganisation för unga 
nykterhetsförbund i Europa. 

Hon representerar unga i den 
expertgrupp som civilsamhäl-
let har satt ihop inför UNGASS, 
ett specialmöte i FN om droger 
i april. Uppgiften att presen-
tera ungas perspektiv på frågor 
kring droger löste hon och 
partnern Julius Kramer genom 
att göra en webbenkät. Drygt 
70 ungdomsorganisationer, och 
260 individer, från hela världen 
svarade. 

Några viktiga resultat är att 
de flesta unga anser att droger 
skapar problem i samhället,  
att de kopplar många av drog-
problemen till dåliga socio-
ekonomiska förhållanden och 
att de uppskattar insatser från 
civilsamhället – men tycker att 
det är de nationella regeringarna 
som har ansvaret och borde 
göra mer.

– Vi har nu en bra bas för 
att kunna berätta om vad unga 
behöver, vilka utmaningar 
och möjligheter de ser och på 
vilka områden de tycker att det 
behövs mer arbete kopplat till 
drogpolitik. Inför och under 
UNGASS såklart, men också 
efteråt, säger Vasilka Laveska.

TEXT OCH FOTO 
LINA MATTEBO

På sajten alkoholfriakartan.se 
kan du hitta uteställen över hela 
Sverige som har bra alkoholfria 
drycker – sorterade efter ort, 
uteställe och betyg. Dessutom 
kan alla som vill recensera det 

alkoholfria utbudet. Ju fler som 
använder den, desto bättre blir 
den alltså! 

Kartan ägdes tidigare av 
tidningen Accent, men har nu 
tagits över av UNF. 

Vasilka  
Laveska.

Foto: Flickr / Kenming Wang
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Läs mer om 
UNGASS  
på sidan 5.
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Drygt två av tre ungdomar 
mellan 18 och 25 år tycker att 
de har haft sin bästa sexuella 
upplevelse när de var nyktra. 
Det visar en ny undersökning 
från IQ om unga, alkohol och 
sex. Dessutom har IQ skapat 
världens första liggometer.

Nu lanserar alkoholupplysnings- 
företaget IQ sajten fylleligg.se  
som syftar till att få unga att 
reflektera över frågor som hand- 

lar om alkohol 
och sex. På 
sajten finns 
en liggo-
meter – ett 

experiment som med hjälp av 
skådespelare visualiserar hur 
sexet påverkas av alkohol i olika 
mängd. Liggometern lanserades 

63% 
har haft sex 

alkoholpåverkade

Bäst sex 
utan alkohol

nyheter

Amanda Lundeteg,  
vd på stiftelsen 
Allbright och etta på 
TCO:s lista Fram- 
tidens 99 mäktigaste, 

i Aftonbladet TV om hur det oftast 
går till i näringslivet. Allbright jobbar 
för jämställda och meritokratiska 
ledningsgrupper och styrelser.

HEJ LINNEA OCH 
LINNEA…

… som är nya medlemmar 
i Motdragskommittén! 

Linnea Gustavsson är 18 år och 
bor i Jönköping. 

Varför vill du vara med?
– För att jag gillar att fota och 

vill sprida budskapet som UNF har, 
mer än vad jag gör nu.  

Har du någon superkraft? 
– Nej, men jag skulle vilja kunna 

teleportera mig mellan olika stäl-
len, för det skulle spara mycket tid 
och jag hade fått mer saker gjorda. 

Linnea Ullstrand Olsson är 21 år 
och bor i Skokloster.

Varför vill du vara med?
– Jag gillar att skriva och har gått 

en skrivarlinje i gymnasiet. Sen så 
gillar jag att sprida UNF:s budskap. 

Har du någon superkraft? 
– Jag kan laga jättegod guacamo-

le. Mums! Om jag hade fått välja en 
mer speciell superkraft så skulle det 
kännas nice att kunna teleportera 
sig till andra delar av världen.

PHILIPE GÜNTHER BÄCKSTRÖM

UNF SATSAR PÅ VÄRVNING 

samtidigt som resultatet av en 
undersökning om 18–25-åringars 
erfarenheter av sex och alkohol.

En av riskerna  med alkohol 
i samband med sex som nämns 

i undersök-
ningen är 
den ökade 
risken för 
oskyddat 
sex, som kan 

leda till en oönskad graviditet 
eller könsjukdom. Det nämns 
också att många i undersökning-
en har upplevt ånger över sex 

de har haft 
berusade, 
och att det 
finns en 
större risk 
att man som 

igång med värvningen. 
– Förra året fokuserade vi inte så 

mycket på att värva fler medlemmar och 
därför minskade vi mycket, säger Max 
Johansson, vice ordförande för UNF.

ANNA MAGNUSSON

Under 2015 förlorade UNF drygt 
1200 medlemmar. I år är målet  
att öka med 2500 medlemmar och  
därför har UNF nu anställt två  
värvarcoacher. Dessa ska hjälpa 
distrikten att under våren komma 

”  ANDERS 
REKRY-
TERAR 
ANDERS”

Nicole Steegmans och Filip  
Nyman är UNF:s värvarcoacher.

På IQ:s nya sajt fylleligg.se kan du själv välja hur mycket alkohol två skådespelare ”har druckit” och sedan 
se vad som kan hända i huvudet och kroppen under sex, i takt med att promillehalten ökar. 

full kan utsätta sin partner för 
något hen inte vill.

– Alkohol kan öka lust och 
göra dig mer 
avspänd 
men också 
göra det 
svårare att få 
orgasm eller 

stånd. Alkohol kan också göra 
dig sämre på att ta till dig infor-

mation kring 
sexet från 
din partner 
vilket ökar 
risken för att 
du utsätter 

hen för något som den inte vill, 
säger Johan Nilsson, sexual-
upplysare och samordnande 
sjuksköterska på UMO.

MÄRTA BJÖRNÄNGER BROOD

29% 
som har haft sex på-

verkade har ångrat 
det i efterhand

30% 
har glömt att 

skydda sig  efter-
som de varit fulla

86% 
av kvinnorna har 

blivit raggade på av 
någon för berusad

46% 
har druckit 

alkohol för att våga 
ragga på någon
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nyheter

I april samlas representanter 
för alla världens länder för 
att diskutera droger. Även 
UNF är på plats för att påver-
ka. UNF:s politiske sekrete-
rare, Mire Åsell, förklarar allt 
om det superviktiga mötet! 

Vad är UNGASS?
– UNGASS 

står för United 
Nations General 
Assembly Special 
Session och är ett 
specialmöte i FN:s 

generalsamling. Den 19–21 april 
samlas representanter från alla 
världens länder i New York för 
att diskutera droger. 

Varför anordnas mötet?
– Det finns tre konventioner 

om narkotika som är som  
världens regelverk för droger. 
Alla konventioner diskuteras 
med jämna mellanrum och 2019 
ska man diskutera de här om 
droger. Men eftersom det har 
hänt så mycket sedan det sista 
mötet för 18 år sedan behöver 
man på UNGASS först ta ut en 
riktning.

Är det ett viktigt möte?
– Ja! Framför allt för att det 

sker i en brytpunkt. Det finns 
flera legaliseringsrörelser och 
ett antal delstater i USA har 
legaliserat cannabis. Att ett så 
stort land, som ofta går i täten, 

Hela världen 
snackar droger

inte följer konventionerna ger 
ett nytt läge.

Vad kommer UNF göra?
– Civilsamhället från hela 

världen skickar folk, men 
drogindustrin är också på 
plats för att påverka. Så 
det är viktigt att vi är där. 
UNF kommer att represen-
teras av vår ordförande Eric 
Tegnander. Det viktigaste för 
oss är att visa ett ungdoms- 
perspektiv på det förebyg-
gande arbetet, som behovet 
av en fungerande fritid och 
ett bra uteliv. Det finns 
också en idé om att det 
är unga som vill legalisera 
droger och därför är det 
viktigt att vara där som en 
motvikt. Vi har även påverkat 
innan mötet, både i Sverige 
och inom FN.

Vad vill UNF ska hända?
– Vi hoppas att man inte 

vill ändra så mycket i kon-
ventionerna, men att det 
blir skillnad i implemen-
teringen. Alltså att narkotika 
fortfarande ska vara illegalt, 
men att det exempelvis inte 
ska finnas dödsstraff för nar-
kotikabrott. Överlag vill vi 
att det ska bli mer fokus på 
behandling och förebyg-
gande arbete än straff och 
militäringripanden. 

LINA MATTEBO

Mire Åsell.
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7 gånger av nio lycka-
des en 17-åring köpa 

ut folköl på matbuti-
ker via självskanning. 

Testet gjordes av SVT  
för att se om butikernas 

legitimationskrav fungera-
de. Svaret är alltså nej.

STREJKANDE ÖLFLICKOR FICK SPARKEN
av Cambrew som bland annat ägs 
av Carlsberg – nyss strejkade mot 
senare arbetstider och visstidsan-
ställningar, blev elva av dem olagligt 
sparkade, skriver Phnom Penh Post. 
Men Carlsberg menar att de slutade 
frivilligt.

– De fackliga rättigheterna är inte 

Så kallade ölflickor i Kambodja är 
anställda av alkoholföretag för att 
umgås med kunderna och få dem  
att dricka så mycket som möjligt. 
Men de har väldigt dåliga arbets-
förhållanden, med bland annat låga 
löner och sexuella trakasserier. 
När en grupp ölflickor – anställda 

starka i Kambodja, så att man får 
sparken om man protesterar är  
inte ovanligt, kommenterar Pierre 
Andersson, IOGT-NTO:s alkohol-
politiske sakkunnige.

IOGT NTO-rörelsen stödjer det  
lokala arbetet för att få till en alkohol-
lag som kan förbättra situationen.

I New York 
i april…

... har FN ett 
stort möte 
om droger.

Sveriges 
grupp leds 
av folkhälso- 
minister 
Gabriel 
Wikström…

... och UNF 
påverkar 
genom Eric 
Tegnander.

Viktigt FN-möte:
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pengar. Pengar hon inte har. 
När det senare är dags att gå berättar Mara att de inte har något bra rykte. 
– Vi har problem med stigma. Beer promoters anses inte vara bra flickor. Folk tänker att vi dricker och ligger med kunderna, säger hon innan hon startar motorcykeln.

Hon åker till ölbaren  där hon jobbar. Hon har bytt till sin röda och grå uniform. En trappa upp finns terrassen där hon ska få människor att köpa öl. Det är en ganska lugn kväll och glest med folk på de röda plaststolarna, så hon sätter sig då och då vid vårt bord. Hela tiden är hon vaksam och hoppar upp så 

fort någon kan tänkas behöva en isbit 
i sin öl. 

Mara vill så mycket mer än det här. 
Hennes dröm är att öppna en egen 
butik, inte att servera öl. Men så länge hon jobbar som beer promotor hop-
pas hon att deras arbetssituation ska 
förändras, att de ska få högre lön, bättre rykte, bli mer respekterade. Därför tän-ker hon återvända till fackförbundets 
träning även nästa dag.

I en annan del av landet,  i huvud-
staden Phnom Penh, börjar också 

Forts 
från 
förra 
uppslaget

Arbetets skitiga baksida.

arbetskvällen gå mot sitt slut. Några 
kambodjanska män berättar att de här ölställena är vanliga i Kambodja, en 
typisk plats att gå till efter jobbet för 
att dricka öl. Vilken öl beställer de? Det blir oftast den som ölflickan jobbar för, säger en av dem och ser lite generad ut över sitt svar. 

I taket vevar en stor fläkt över det 
snart tomma ölstället. Under borden 
har barens gäster lämnat spår efter sig. Servetter, nötskal, sugrör och tom- 
burkar. Och hinkar överfulla med tom-flaskor. 
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"När vissa blir fulla tvingar de oss att sitta vid bordet med dem ."

reportage

Carlsberg: 

 
Ett traditionellt 
sätt att sälja  
öl i Kambodja

reportage

Anchor Beer är en av de mest po-
pulära ölsorterna i Kambodja. Den 
tillverkas av Cambrew som ägs till  
49 procent av Carlsberg. Precis 
som alla andra ölbolag i Kambodja 
har företaget beer promoters som 
jobbar med att sälja deras öl på  
barer och restauranger.

– Vi har jobbat med att förbättra villko-ren för beer promoters i flera år. Detta arbete övervakas varje år, skriver Jens Bekke, informationschef på Carlsberg Group, i ett mejl.
2006 gick Carlsberg ihop med några andra stora ölbolag och bildade Beer 

Selling Industry Cambodia, BSIC. Syfte var att förbättra hälsan, säkerheten och arbetsvillkoren för beer promoters. 
År 2011 intervjuades  flera beer pro-moters till en rapport. Då framgick att de sexuella trakasserierna har minskat och att färre beer promoters dricker 
med sina kunder. Men problemen har inte försvunnit helt.

– 2012 startade Carlsberg ett samar-bete med danska LO för att förbättra 
arbetsvillkoren i Kambodja. Carlsberg har i november tillsammans med LO 
och fackföreningen 3F besökt Kam-
bodja. Det arbetet kommer att fortsätta under 2013, skriver Jens Bekke.
Fokus ligger på  social dialog. Men 
Sar Mora, ordförande för det kambod-janska fackförbundet CFSWF, anser FOTO: MARTINA HOLMBERG

att den sociala dialogen inte är effektiv. Han berättar att det finns fackförbund som är korrupta. Att det finns ett för-
bund för beer promoters som kallas för Yellow union och som egentligen leds av chefer på företagen.

– Det förbundet driver inte arbetar-
nas intresse. De använder unionen mot oss. Carlsberg säger att de ska ha en 
social dialog, men om de vill jobba med Yellow union då är det att göra ingen-
ting. Då är social dialog inte effektivt.  Vi kan inte samarbeta med ett ”fack-
förbund” som följer arbetsgivarens och regeringens intressen, säger Sar Mora.
Enligt Sar Mora  är grunden till 
de problem som beer promoters kan 
utsättas för, som alkoholkonsumtion 
och trakasserier, att de har låg fast lön och måste sälja på provision. Att höja 
den fasta lönen är också det som beer promoters själva uppger att de främst vill ändra på inom sitt yrke.

Jens Bekke skriver att Cambrew har gått med på att öka lönen för sina beer promoters från och med januari 2013. Den fasta minimilönen är 60 dollar  
i månaden, plus provision. Han skriver att en beer promoter får cirka 150–250 dollar i provision i månaden. 

På frågan varför Carlsberg använder sig av beer promoters för att sälja sin 
öl, svarar Jens Bekke:

– Det är ett traditionellt sätt att sälja öl i Kambodja.
MARIA HAGSTRÖM

Många steg k
var mot 

bättre hälsa
, arbetsvillko

r 

och säkerhe
t.

Läs mer om ölflickornas 
situation i Motdrag 1-2013.

Är det obehagligt att  
hantera situationer med 
påverkade människor? 

UNF-medlemmen Xander  
Turian som jobbar med säker-
het på bland annat sport- 
evenemang svarar:
– Självklart skapar påverkade  
personer en otrygghet för mig  
och mina kollegor, precis som  
för många andra personer som 
behöver möta dem. Det är ofta 
mycket lättare att hantera en  
nykter person än en påverkad  
person, då man oftast kan reso-
nera med och lugna ner en nykter 
person. Så ja, självklart är situa-
tioner med onyktra människor 
läskigare än andra. 

Philipe Günther Bäckström, 
Motdragskommittén,  
kommenterar: 
”Jaja, men då är jag ju i alla fall 
inte ensam om att tycka att det 
är mer obehagligt med onyktra 
personer.”

MOTDRAG

Kommittén frågar!
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Alkoholreklam på idrottsevenemang 
får unga att dricka mer, visar en 
färsk rapport. Men unga i idrotts-
föreningar dricker mindre alkohol 
än andra unga. Så vad är egentligen 
grejen med alkohol och idrotts-
rörelsen? No no, eller oh yes?

Idrott och alkohol hör inte ihop! Så har 
idrottsrörelsen sagt länge. Riksidrotts-
förbundet, en paraplyorganisation för 
hela den svenska idrottsrörelsen, är 
tydliga med att alkohol inte bör finnas 
i samband med idrottsverksamhet för 
barn och ungdomar och vill senare-
lägga ungdomars alkoholdebut. 

– Man mår bra av att 
idrotta och en god hälsa 
hänger ju också ihop 
med att inte dricka alko-
hol. Dessutom försämras 
idrottsprestationerna av 
alkohol, säger Mattias 
Hjelmberg, intresse-
politisk handläggare på 

Riksidrottsförbundet.
Deras arbete verkar ha gett resultat. 

En stor rapport från 2014 visar att 
ungdomar i idrottsföreningar dricker 

Relationsstatus: 
It’s complicated

reportage

80 procent av unga 
i åldern 13–19 år 

idrottar eller motionerar inom 
förening eller i oorganiserad 
form minst varje vecka. 

Källa: MUCF

90 procent av alla 
barn och ung-

domar i Sverige har någon 
gång under sin uppväxt varit 
med i en idrottsförening. 

Källa: Riksidrottsförbundet

60 minuter per 
dag, minst, re-

kommenderas barn och unga 
att ägna åt fysisk aktivitet. 

Källa: Nordiska rådet och  

Folkhälsoinstitutet

76 procent av Sveriges idrotts-
föreningar har inte en enda 

styrelseledamot under 25 år. Detta 
trots att idrottsrörelsen har många 
unga medlemmar. 

Källa: Centrum för idrottsforskning

mindre alkohol än andra ungdomar.
– Oddsen att en person  

på högstadiet som är 
med i en idrottsförening 
dricker alkohol i en viss 
situation är 20–25 pro-
cent lägre än för andra  
i samma ålder, säger Stig 
Elofsson som är en av 

forskarna bakom studien, men lägger 
till att på gymnasiet är det inte längre 
lika stor skillnad. 

Men samtidigt som idrott och 
alkohol skiljs åt i idrottsföreningarna, 
är det tvärtom på många stora idrotts-
evenemang. I somras blev till exempel 
Stendrups bryggeri genom ölmärket 
Norrlands Guld huvudsponsor till 
Svenska Hockeyligan. Det är nytt  
för Sverige att en alkoholproducent 
sponsrar en hel serie så. 

– Alkohol är en del av sportupplevel-
sen i dag, konstaterade då Svenska Is-
hockeyförbundets ordförande Anders 
Larsson i Dagens Nyheter.

Mattias Hjelmberg på Riksidrotts-
förbundet håller inte med:

– I vår alkoholpolicy står det att 

det inte ska förekomma någon marknadsföring eller 
sponsring av alkoholdrycker som innehåller mer än 
2,25 volymprocent alkohol inom svensk idrott. Ett 
sponsorsamarbete som ger exponering av varumärken 
som både har alkoholfria och alkoholhaltiga drycker 
med mer än 2,25 volymprocent måste man fundera 
noga över.

I mars släpptes den första  systematiska genom-
gången av den forskning som finns kring hur alkohol-
företags sponsring av sportevenemang påverkar alko-
holvanor hos barn, unga och idrottare. Alla sju studier 
visar en koppling mellan att personer exponerats för 
sponsring från alkoholföretag och en ökad alkohol-
konsumtion eller riskfyllt drickande hos dem. En av 
studierna, utförd i fyra EU-länder, visar att risken för 
att 13–14-åringar som exponerades för alkoholspons-
ring på ett stort fotbollsevenemang skulle konsumera 
alkohol ökade med hela 70 procent. 

– Med tanke på att idrott är en hälsosam och familje-
vänlig aktivitet som ska förknippas 
med positiva ambitioner, verkar det 
vettigt att klippa banden med alkohol 
och andra ohälsosamma produkter – 
precis som det har gjorts med tobaks-
sponsring, säger rapportens författare 
Katherine Brown, direktor för brittiska 
The Institute of Alcohol Studies.

LINA MATTEBO

Stig Elofsson.

Katherine 
Brown.

Mattias 
Hjelmberg.

Idrottsrörelsen och alkoholen
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”På planen släpper 
vi alla olikheter”

GEMENSKAPEN INOM ETT LAG ÄR OFTA STARK. MEN VAD   
    HÄNDER MED SAMMANHÅLLNINGEN NÄR MAJORITETEN 
GILLAR ATT FESTERNA EFTER MATCHEN INNEHÅLLER 
 ALKOHOL OCH ATT MOTSTÅNDARLAGET BJUDER 
    PÅ CHAMPAGNE – MEN NÅGON ÄR NYKTERIST? 
 ROLLER DERBY-SPELAREN HILMA SVEDBERG VET.

TEXT XXXX   FOTO XXXX

Forts på 
nästa uppslagFOTO: PONTUS JOHANSSON
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 Ljudet från den gälla visselpipan 
får alla spelare att plötsligt 
tvärbromsa och ändra riktning. 
Gymnastiksalen i Angered fylls 

av höga gnekande ljud från rullskrid-
skornas gummihjul.

– Utmana er att bromsa så tvärt ni 
kan! Så där ja, det ser jättefint ut. Ta lite 
vatten! uppmanar tränaren efter ett tag.

Hilma Svedberg och hennes lagkam-
rater åker ut mot kanten av planen för 
en kort paus. Det är tisdagskväll och 
kvällens träning med Gothenburg roller 
derby har fokus på explosivitet. 

– Jag började rulla våren 2013. Det är 
kul att åka rullskridskor och att tacklas, 
säger Hilma innan träningen fortsätter.

Hilma är medlem i UNF och har 
varit öppen med att hon är nykterist 
sedan hon började i laget.   

– Alkoholnormen är lika stark här 
som i andra sammanhang. Det är ingen 
hets, men vi har efterfester efter varje 
match som alltid är på ett uteställe där 
det finns alkohol, berättar hon efter 
träningen när hon tar av sig skydden.

Hon är varm och svettig efter den 

avslutande övningen med tacklingar. 
Hon fortsätter: 

– För mig är det okej, även om det 
känns lite okreativt. 
Men om man har miss-
bruksproblem kanske 
man inte vill utsätta sig 
för såna sammanhang 
och då kan det nog bli 
svårare att komma in  
i gemenskapen. 

Hilma tränar tre gånger  i veckan 
och har match ungefär en gång i måna-
den. De flesta matcherna är utomlands, 
eftersom roller derby inte är en så stor 
sport i Sverige. 

– Det blir en sjukt fin gemenskap när 
man spelat några matcher ihop och fått 
in vi-känslan i gruppen. Det blir liksom 
en stämning av att man gillar varandra 
oavsett yttre olikheter. På planen släp-
per man allt sånt och samarbetar och 
jag får vara en del av något större.

I höstas åkte laget till Tyskland. 
Trots att det var en jätterolig resa sattes 
frågan om alkohol på sin spets.

– Laget vi mötte hade körbärssprit 

som merchandise och hade ställt in champagne i vårt 
omklädningsrum, berättar Hilma.

När de kom hem tog Hilma  upp det som diskus-
sion i laget. Eftersom föreningen inte har någon 
alkoholpolicy, finns det inga gemensamma regler 
kring alkohol. De flesta tyckte att alkohol inte hörde 
hemma i omklädningsrummet, men vissa ville inte 
ha förbud mot något – så stämningen blev lite tryckt. 
Men Hilma ångrar ingenting.

– Som öppen nykterist tänker jag att jag kan vara 
ett alibi för personer som kanske har missbruks-
problem, fast inte vill vara öppna med det. Men jag 
hoppas också att det kan vara lättare att prata om sånt 
för att jag är med, säger Hilma innan hon slänger upp 
den stora bagen på ryggen och lämnar den nu tomma 
gymnastiksalen.

LINA MATTEBO

FOTO: PONTUS JOHANSSON

Namn: Hilma Svedberg. 
Ålder: 23 år. Bor:  
Göteborg. Gör: Pluggar 
till lärare. Spelarnamn: 
Achtung Schlachtung 
#0691 (vilket betyder  
ungefär Varning för slakt).

Exakt hur alkohol påver-
kar träningen är olika från 
idrott till idrott och person 
till person – och såklart hur 
mycket alkohol man dricker. 

Men klart är att alkohol 
påverkar träningen negativt 
– i vissa fall flera dagar efter 
att alkoholen har försvunnit 
ur kroppen.

SÅ PÅVERKAS 
TRÄNINGEN 
AV ALKOHOL:

Alkohol sänker förmågan 
mest gällande precision, 
reaktion, koordination och 
koncentration. Ju mer 
komplexa uppgifter inom 

Hilma 
Svedberg.

Att åka rullskridskor och tacklas är det 

roligaste med roller derby, tycker Hilma.
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   SUPPORTRAR 
=SANT?

Supporterkulturen är intimt 
förknippad med alkohol. Som 
nykterist får man räkna med  
att bli ifrågasatt. Det vet  
Samuel Persson, 22 år, som är 
hängiven supporter till HV71.

Det är en nervigt vibrerande 
stämning på Vida Arena i Växjö. I 
kväll gäller det. HV71 ska möta Växjö 
Lakers på deras hemmaplan. Lakers-
supportrarna har samlats på en av de 
många barerna för att ladda upp för 
matchen med öl och korv. På en annan 
bar gör HV71-supportrarna detsamma. 
Samuel Persson går förbi barerna bort 
till en kiosk. Han köper en flaska mine-
ralvatten.

träningen, desto större för-
sämring. Det innebär också 
att skaderisken ökar om man 
tränar dagen efter man har 
druckit alkohol.

Alkohol försämrar även 
styrketräning eftersom alkohol 
minskar nivåerna av de hormo-
ner i kroppen som behövs för 
att just bygga muskler. 

Dessutom kan alkohol-
konsumtion leda till ut-
torkning och sömnstörningar 
vilket påverkar uthålligheten 
negativt.

Om man tränar först 
och dricker alkohol efteråt, 
minskar också effekten av 
träningen.

Källa: RF och Idrottshögskolan

manlagt blir det träning fem till sex kvällar i veckan.  
– Idrotten är mitt liv. Jag mår bra av det och så är 

jag en riktig tävlingsmänniska, konstaterar han. 

När Samuel var 17 år  började lagkompisarna att 
dricka. Samtidigt hade han en kompis som var med  
i UNF. En kväll följde han med dit på ett LAN. Sedan 
dess går Samuel regelbundet på de flesta aktiviteterna 
inom UNF.

– UNF innebar en ny sorts gemenskap för mig. En 
nykter gemenskap där man inte tävlar med varandra. 

Men i Samuels idrottsvärld innebar den valda nyk-
terheten ett utanförskap. Lagkompisarna förstod inte 
hans inställning. Men de senaste åren har de börjat 
acceptera honom. 

– Nu har de blivit mognare och har börjat förstå 
att man inte blir en lika bra spelare om man dricker, 
säger Samuel.

Fo
rt
s 
på

 
nä

st
a 

si
da

reportage

Idrotten är Samuels liv, men att 
han är nykterist har ibland gjort 

att han har känt sig utanför.

FOTO: LINA ALRIKSSON

ÖL+

– För mig hör inte idrott och alko-
hol ihop. Jag ser ingen vinning med 
det.  

Han är van vid att vara ensam om 
den uppfattningen. Samuel är upp-
vuxen med idrotten i blodet. Som yngre 
spelade han fotboll. Numera spelar han 
innebandy i Hovshaga AIF. Dessutom 
löptränar han och tränar på gym. Sam-
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Barerna töms och publiken  strömmar 
in på läktarna. Öronbedövande house-
musik dånar ut över den preparerade 
isen och eldfacklor firas av. Suppor-
terklackarnas ramsor viner i luften. 
Stämningen är adrenalinstinn. 

– Jag känner mig lite orolig, för vi 
ligger illa till i serien, säger Samuel och 
flackar med blicken.

Trots att han är Växjöbo är han 
HV71-supporter sedan barnsben. I 
kväll kan det bli en ödesmatch. Tur att 
det inte är helg, för då hade ilskna sup-
portrar kanske gjort stan osäker.

– Alkoholen är en stor del av sup-
porterkulturen. Men man ska också 

komma ihåg att det alltid är samma 
människor som blir onyktra. De flesta 
sköter det ganska snyggt.

En del av livet  som supporter handlar 
om att åka med på supporterresor.  
I början fick Samuel ofta frågan om 
varför han inte drack. Men nu känner 
han sig mer accepterad.

– Att vara idrottsintresserad och 
nykterist är konstigt för många. När de 
frågar varför jag inte dricker, så brukar 
jag vända på det och fråga dem varför 
de dricker.

Att alkohol får supporterkompisarna 
att slappna av är inget argument som 
biter på Samuel.

 Unga som idrottar har 
bättre självkänsla och trivs 
bättre i skolan än unga som 
inte idrottar.

 De får också minskade 
depressiva symptom medan 
de som inte idrottar får 
ökade symptom.

UNGA SOM 
SPORTAR
MÅR BÄTTRE

 Unga sportisar begår färre 
brott än ickeidrottare och ung-
domar som slutat idrotta.

Källa: Örebro universitet

– Jag är här för att titta på hockey. Det räcker för mig.
Ishockeyspelarna glider ut på isen likt gladiatorer. 

Isen är täckt av reklam för Norrlands Guld. 
– Jag förstår ju att lagen måste ha in sponsorpengar. 

Jag fördömer ingen eller inget. Men jag vill visa att 
man kan vara idrottskille och samtidigt nykterist. Jag 
hoppas att jag kan vara en förebild för andra.

JANNA LI HOLMBERG

reportage

FOTO: LINA ALRIKSSON

Namn: Samuel Persson. 
Ålder: 22 år. Bor: Växjö. 
Gör: Jobbar med kund-
tjänst på ett it-företag. 
Favoritlag: HV71 och 
Öster IF.

Reklam under isen.

Samuel Persson går 
gärna 

på matcherna med U
NF-

kompisen Joel Skoog
.



    2/2016   MOTDRAG    11

Hur mycket 
    kan du om                                  ?

Quiz

Testa dina kunskaper om  
UNF i Motdrags kluriga quiz 
Se om du kan slå någon av de tre förbundsstyrelseledamöterna som vi ställde mot väggen.

AV ANNA MAGNUSSON

Rätt svar hittar du på sidan 21.

Så gick det för Isabelle, Eric och Maria från förbundsstyrelsen:
Isabelle Benfalk:
”Jag kan ju ingenting! 

Men detta var roligt!”

4p.

Eric Tegnander: 
”Det var kul! Jag är en 
god vinnare och en ännu 

bättre förlorare!"

Maria Emilsson: 
”Jag ska fira vinsten med 
att äta ett helt paket citron-

sorbet till lunch!”

Alla rätt!8p.6p.

1 X 2

8.
7.
6.
5.
4.
3.
2.
1.

Mina svar!

1. Vilken av följande 
komiker har varit   

              med i UNF? 
1. Keyyo 
X. William Spetz 
2. Clara Henry 

2. När bildades  
UNF?

1. 1970
X. 1971
2. 1972

3. Vad har UNF:s  
andra vice ord-   

   förande Max Johansson 
oftast på skrivbordet? 
1. Kaffemugg
X. Dator
2. Föredragningslistor

4. Vilken av dessa 
titlar har en bok  

        som UNF gett ut haft?
1. Droger är skit
X. Sluta snacka skit om 
 droger
2. Hög på sex är bättre

5. Vem eller vilka  
var förbunds- 

    ordförande i UNF  
mandatperioden innan 
Eric Tegnander och  
Malin Thorsson?
1. Linda Engström
X. Vidar Aronsson
2. Linda Engström 
 och Vidar Aronsson

6. Vilket år hade 
UNF flest  

         medlemmar?
1. 1975
X. 1981
2. 1985

7. Vilken av de här  
tre städerna har    

       UNF INTE haft  
kongress i?
1. Falun 
X. Gävle 
2. Linköping

8. I vilken lek slog 
UNF Östersund 

världsrekord 1984?
1. Kurragömma
X. Små grodorna
2. Lasse går i ringen
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Namn: Tom Bramler. Ålder: 26 år. Aktuell: Som kommentator i SVT:s e-sportsändningar. Övrigt: Tävlar i fitness, för klubben Team MM Sports. 

Hans nickname inom spelvärlden är EndarsS.

E-sport är tävlingar i dator- och tv-spel. Några populära titlar är League of Legends, 
Counter-Strike och Starcraft 2.

Xxxxxxx

Tom tävlar 
i fitness!

mötet

Kolla in UNF-föreningen som också älskar e-sport 
på sidan 19.

Tom Bramler har 
aldrig förstått 
vitsen med att 
dricka alkohol.
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Snackar 
Starcraft

SVT:s e-sportkommentator TOM BRAMLER får en 
kick av att satsa allt på att nå sina mål. Både i dator-
spelande och fitness. Därför skippar han alkohol.

Hur blir man e-sportkommentator?
– Jag började tidigt skriva för hem-

sidor som bevakade e-sport och hjälpte 
till att arrangera mindre turneringar. 
Jag gjorde också egna videor genom att 
lägga egna kommentarer på matcher 
jag rotade fram på nätet. På så sätt 
kunde jag sprida min passion till 
andra och det var en häftig 
känsla. Att få prata 
om det man gillar 
mår man bra av! I 
samband med att 
Starcraft 2 släpp-
tes 2010 började 
jag kalla mig för 
kommentator på 
allvar. Sedan dess 
har jag kommenterat 
för Aftonbladet, TV6 och 
SVT.

Vad är det med e-sporten som  
fascinerar dig?
– Definitivt tävlingsmomentet, att 

få mäta sig person mot person. Men 
också att få göra något mer än att bara 
spela – det handlar om självutveck-
ling. Att lägga ner otroligt mycket tid 
på något och verkligen få konkreta 
resultat tillbaka. Det är en enorm kick 
att få uppleva det och e-sporten blev 
en väldigt stark plattform för mig i min 
egen utveckling.  

Har din karriär inom spel någon koppling till ditt  
beslut att inte dricka alkohol?
– När jag växte upp och alkoholen började ta plats 

hittade jag till e-sporten, där fanns en samhörighet 
som gjorde att alkoholen inte var relevant. Jag tror 
också att e-sporten är en bra arena och ett alternativ 
när man ställs inför valet att börja dricka eller inte. 

Den kan nog också fånga upp en del män-
niskor som inte fastnar för till exempel 

traditionell sport.
Finns det fler anledningar till att du 
valt att leva nyktert? 

– Jag har aldrig varit särskilt 
mycket av en risktagare utan 

tycker om att ha saker under 
kontroll. Nackdelarna har alltid 

övervägt fördelarna – jag har aldrig 
förstått vitsen med att dricka. Men jag 

drar mig också för att beskriva mig själv i 
adjektivform, som till exempel nykterist. Ju mer 

man kan komma ifrån att kategorisera varandra desto 
bättre. Nykterist för mig är som Emils pappa. 

Du tävlar också i fitness, hur relaterar det och  
nykterheten till varandra?
– Jag älskar kontraster, jag vill kunna kommentera 

e-sport och samtidigt fokusera på hård fysisk träning. 
Jag gillar att hitta en alternativ kontext där alkoholen 
inte är relevant. Både fitness och e-sport handlar om 
prestation - då blir alkoholen bara en fallgrop. 

Hur ser du annars på likheterna mellan e-sport  
och din fysiska träning?
– Det handlar om att se var man är och vart man 

vill. Man dedicerar sig till ett mål och det är också 

skillnaden mellan mer avslappnat spe-
lande och e-sport. Av e-sporten har jag 
lärt mig att man inte kommer någon-
stans utan hårt jobb. Träningen handlar 
om att hitta en känsla, när jag går till 
gymmet vet jag vilka tankar jag ska ha. 
Den fysiska träningen har öppnat nya 
synsätt på spelet och vice versa. 

Det senaste året har spel och mång-
fald varit i fokus. Hur ser du på situa-
tionen för till exempel kvinnor och 
HBTQ-personer inom e-sporten?
– Grabbstämningen har blivit mer 

och mer ovanlig, men samtidigt är det 
lite svårt att prata om det som kille, 
man tittar liksom in genom ett fönster 
på något sätt. Men jag upplever att det 
nu finns större acceptans för olikheter 
och att flera olika typer av människor 
kan ta sig in. På så sätt blir e-sporten 
mer mångfacetterad. 

TEXT  JESPER ENGLIN  FOTO  NATANAEL JOHANSSON

”Grabb-
stämningen 

har blivit mer 
och mer 
ovanlig.”

Toms tre tips för att uppnå 
dina mål:
1. Var fokuserad och ha konkret koll på 

vad du vill uppnå.
2. Se allt som en process – alla beslut 

du tar leder till någonting som på-
verkar processen. 

3. I grunden måste du ha roligt. Vill du 
hellre göra något annat är det för-
modligen det du ska göra.
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listan

Stipendier för 
unga nykterister

Har du en bra idé, vill plugga eller   
       åka på en studieresa – men 
saknar pengar? GE INTE UPP! 
  Motdrag listar stipendier 
    som riktar sig speciellt 
   till unga nykterister!
TEXT LINA MATTEBO  FOTO MATHIAS LETH

Thyra och Ture E Westerbergs 
stipendiefond
Vilka kan söka? Medlem i IOGT-NTO som 
utbildar sig till läkare eller tandläkare. Den 
sökande ska ha varit medlem i rörelsen minst 
tre år samt vara icke-rökare. 
Deadline? 31 maj 2016.
Läs mer? 
iogt.se/medlemssidor/stipendier-att-soka

Svinbra tips!

Stipendium ur Alma Jonssons 
stiftelse
Vilka kan söka? Heltidsstudenter under 
27 år som bor i Umeå, är studiebegåvade, 
nyktra och skötsamma. Ideellt engagerade 
prioriteras. 
Deadline? 30 april 2016.
Läs mer? svenskakyrkan.se/umea/alma-
jonssons-stiftelse

Är du skötsam?



    2/2016   MOTDRAG    15

Hej Rune Nilsson, författare till Stipendie-
handboken, varför tycker du att man ska 
söka stipendium?

– Det är bra när man 
vill göra något, men inte 
har egna pengar så det 
räcker. 
Vilka kan få ett stipen-
dium?

– För varje stipendium 
finns det villkor, så alla 

som uppfyller villkoren har chans att 
få det.

Men vad kan man få stipendium för?
– Det kan vara allt från läger, kurser 

eller hjälparbete utomlands. Men det 
ska stämma med stiftelsens ändamål.

Hur hittar man stipendium som pas-
sar en själv, det finns ju så många?
– Du kan googla på till exempel sti-

pendier och din kommun eller din orga-
nisation eller länsstyrelse. På biblioteket 
finns det säkert också en bok med olika 
fonder. Fast den är ofta svår att hitta i. 

Vad ska man tänka på när man skriver 
en ansökan?
– Var mycket noga! Stämmer ända-

målet? Är egeninsatsen – den summa 
du själv eller din förening bidrar med 
– rimlig? När och hur kommer du att 
redovisa hur du använde bidraget?  
Ge en bra beskrivning av din förening 
och vad du gör där eller vad du själv 
ska använda stipendiet till. Och ansök 
i tid! 

”Var noga med 
ansökningen”

Experten:

Rune Nilsson.Stig Kroons fond för idéut-
veckling och entreprenörskap
Vilka kan söka? Aktiva medlemmar i IOGT-
NTO-rörelsen under 36 år med förslag om 
hur man ska göra för att på bästa sätt skapa 
resurser för arbetet mot alkohol, droger och 
våld bland ungdomar och genomförandet av 
dessa idéer.
Deadline? 31 maj 2016.
Läs mer? 
iogt.se/medlemssidor/stipendier-att-soka

IOGT-NTO:s 
Ungdomsstiftelse
Vilka kan söka? Studerande ungdomar, 
speciellt inom områdena socialt arbete, 
media, sjukvård och polis, samt till fritids-
anläggningar/kursgårdar för ungdomar.

Till vad? För att stimulera aktivitet bland 
ungdomar.  
Deadline? 31 maj 2016.
Läs mer? 
iogt.se/medlemssidor/stipendier-att-soka

Missa inte sista dagen  
att söka till universitet 

och högskola!

15/4

Så här kan du hitta 
fler stipendium som 

passar dig!

Strandmanfonden
Vilka kan söka? Unga medlemmar i IOGT-
NTO-rörelsen.
Till vad? Fortsatt utbildning i något prak-
tiskt yrke, som jordbruk, trädgårdsskötsel, 
hantverk, verkstadsarbete eller liknande, till 
studieresa, som hjälp vid grundandet av egen 
självständig verksamhet eller för fortsatta 
studier vid universitet/högskola.
Deadline? 29 april 2016.
Läs mer? 
iogt.se/medlemssidor/stipendier-att-soka

Stiftelsen Oskar Franzéns 
Stipendiefond
Vilka kan söka? Helnyktra ungdomar under 
25 år som är aktiva medlemmar i IOGT-NTO-
rörelsen och som kan förväntas fortsätta 
vara aktiva i rörelsen.
Till vad? Stöd i utbildning.
Deadline? 31 augusti 2016. 
Läs mer? 
iogt.se/medlemssidor/stipendier-att-soka

Syskonen Stranenskys 
stipendium
Vilka kan söka? Studerande vid Uppsala 

universitet, ”som är i verkligt behov av 
ekonomiskt understöd samt för ett 

sedligt och nyktert levnadssätt". 
Deadline? 6 april 2016.
Läs mer? uppsalastudentkar.se

/vand-dig-till-oss/stipendier

Akut behov 

av pengar?

Svettigt 
att få 

pengarna 
att räcka 

till?

FO
TO

: E
SP

EN
 B

JO
RD

AL
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reportage

 Mycket av det sociala livet 
för studenter kretsar 
kring studentnationer-
nas och kårernas verk-

samhet. Som medlem välkomnas man 
till ett smörgåsbord av olika aktiviteter, 
bland annat till nationens traditionella 
gasquer och baler, pubar och klubbar 
– där alkohol att döma av nationernas 
hemsidor spelar en framskjuten roll. 
En ny genomgång av Uppsalanationer-
nas ekonomi som Motdrag tagit del 
av visar att studenterna dricker allt 
mer – och att nationerna tjänar stora 
pengar på det. Trots att priserna har 
legat relativt stilla har alkoholens del 
av den totala omsättningen ökat rejält 
de senaste fem åren. Från 53 procent år 
2009 till 68 procent år 2015 – eller från 
53 till 77 miljoner kronor. 

Linus Mattsson  som är student 
i Uppsala och sedan årsskiftet ord-

förande i nationernas 
samarbetsorganisation 
Kuratorskonventet är över-
raskad över ökningen.

– Det låter anmärknings-
värt. Mitt intryck är att det 
dricks mindre nu än när 
jag kom till Uppsala 2011. 

Jag tycker att det dricks annorlunda, 
att man inte häver i sig sju starköl utan 
i stället väljer en dyrare specialöl. Men 
min bild kan ju bero på att jag blivit 
äldre och umgås i andra sammanhang  
i dag, säger han.

 
Många studenter far illa  av den 
starka alkoholnormens konsekvenser.  
I rapporten Studentliv och alkohol-
kultur säger sig exempelvis var tredje 
student ha presterat sämre i studie-
sammanhang beroende på att de har 
druckit alkohol dagen innan. Lika 
många, var tredje student, faller inom 

Studentnationernas supervinst

Tjänar mer 
och mer  
på alkohol

Från 53 TILL 77 MILJONER kronor.        
     Så mycket har omsättningen av 
  alkohol i studenternas restaurang-
verksamhet i Uppsala ökat på fem år. 

ramen för riskbruk. För att minska problemen har 
Kuratorskonventet bland annat inrättat en särskild 
alkoholombudsman som har i uppdrag att hålla  
medlemsnationerna uppdaterade i drog- och alkohol-
politiska frågor. 

Tove Åkerrén,  som hade  det ideella uppdraget 
som alkoholombudsman under 2015, tycker att den 

höga omsättningen på studenter och 
förtroendevalda i nationer och kårer är 
en av de stora utmaningarna.

– Vi kan aldrig säga att nu har vi infor-
merat om detta och nu är det klart. Det 
är jätteviktigt att hela tiden prata med 
studenterna om hur alkohol påverkar, så 
att problem upptäcks i tid. 

Men har ni någon gång diskuterat era försäljnings-
priser på alkohol, om höjda priser skulle sänka  
konsumtionen?
– Inte vad jag vet, men själva tanken med nationerna 

är att det ska vara billigare för studenterna att gå ut 
och äta och dricka. Men det är absolut värt att tänka 
på. 

Linus 
Mattsson.

Tove 
Åkerrén.

TEXT ULRICA AMBJÖRN OCH EVA EKEROTH 
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Ny kurs!

wendelsberg.se

möjligheterDär

föds

Läs mer på vår hemsida, eller 
varför inte besöka oss på riktigt?

Allmän linje
Gör klart gymnasiet eller förbered 
dig för din drömutbildning
Wendelsbergs allmänna linje förbereder dig för 
högre studier på universitet, högskola eller på 
andra utbildningar på t ex yrkeshögskola. Du 
väljer mellan sex inriktningar: Kultur/drama, 
samhället, människan, naturen, världen och 
ledarskap.

Teaterlinje
Wendelsbergs teater & skolscen är både en kvalifi-
cerad teaterutbildning och en arbetande teater. På 
skolscenen utbildar vi dig för ett kommande 
yrkesliv inom teater. Wendelsbergs teater ger alla 
elever tillfälle att pröva erfarenheterna från 
utbildningen på en helt vanlig teaterpublik. 

Ledarutbildning på 
distans
Vår ledarskapskurs är verksamhetsnära och ger 
dig de rätta verktygen för att omsätta dina kunska-
per i en praktisk verksamhet och att lyckas i ditt 
ledarskap. Kursen är på halvfart och distans och 
går att kombinera med allmän linje.

Wendelsbergs 
folkhögskola

En del av IOGT-NTO-rörelsen

Omsättning i kronor
Störst omsättning alkohol 2014:

Södermanlands-Nerikes nation  12 336 442 kr
Norrlands nation  10 869 897 kr
Västmanlands-Dala nation  9 613 578 kr
Totalt omsattes alkohol för 77 069 545 kronor 2014. 
Motsvarande siffra 2009 var 53 140 929 kronor.

Omsättning i liter
Störst omsättning alkohol 2014:
Norrlands nation  110 085 liter
Södermanlands-Nerikes nation  92 005 liter
Västmanlands-Dala nation  76 297 liter
Totalt omsattes 647 221 liter alkohol. 
Motsvarande siffra 2009 var 581 195 liter.

Så gick granskningen till
Granskningen omfattar restaurangrapporterna åren 2009 
och 2014 för samtliga nationer, kårer och studentföreningar 
som har tillstånd att servera alkohol i Uppsala. Ägarna  
redovisar årligen inköp, kvantiteter och alkoholsort till 
kommunens tillståndsenhet. Antalet helårsstudenter vid 
Uppsala universitet ökade från 21 967 år 2009 till 24 730 år 
2014, det vill säga med 17 procent. Granskningen är gjord av 
Motdrags systertidning Accent, och publicerades där först.

FOTO
: ISTO

CKPH
OTO

Alkoholförsäljningen är en viktig 
inkomstkälla för nationerna, men 

den enskilde studenten riskerar 
både studieresultatet och hälsan.
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 Cafeteriagolvet på Nova Norells högstadium 
var en dag täckt av värvartalonger från UNF. 
14-åriga Nova plockade upp en och minns 

fortfarande hur självklart det kändes:
– Det är ju det här jag ska göra, tänkte jag. Det var 

liksom naturligt med min bakgrund. Min mamma är 
nykter alkoholist sen tolv år, och min pappa är också 
alkoholist men inte nykter.

Under sommaren hade hon funderat mycket på 
vem hon var och ville vara i livet.

– Mina vänner var på väg att börja dricka och jag 
visste inte om jag ville det. Att gå med i UNF hjälpte 
mig jättemycket att hitta vem jag är, berättar Nova.

År 2013 blev Nova värmländsk  mästare i poetry-
slam. Hon är också grym på rapbattles – något hon 
inte minst visade på UNF:s kongress i somras då hon 
vann stort. 

– Många skulle nog säga att de skriver poesi för att 
få ut sitt budskap, men jag gör det för att få leka med 
orden. Att rimma så klurigt som möjligt. Rapbattles 
handlar inte om att kränka den andra bäst utan att 

medlemmen

Nova är 
som gjord
att leka 
med ord
Nova Norell är mästare på 
 att rimma. Och älskar 
att DISSA ANDRA PÅ SCEN.  
  Men som nyvald ordförande  
 för elevkåren använder 
hon nu orden till annat. 

kränka den andra snyggast, säger Nova 
som fick två rimlexikon i julklapp av sin 
mamma.  

Fascinationen över ord  gör inte 
bara att Nova sparar på snygga rim hon 
hör eller läser, utan också att hon i vår 
ställde upp i valet som ordförande för 
elevkåren på sin skola. Kunskaperna 
hon har fått av att sitta i olika UNF-sty-
relser bidrog också till att hon blev vald.

– Jag var nyfiken på att jobba ideellt 
i en annan organisation än UNF och 
känner mig redo att vara ordförande. 
Jag är skolans och elevernas ansikte 
utåt, men kommer också vara med 
och anordna insparken och slutskivan, 
berättar Nova om sitt nya uppdrag.

Gemenskapen inom UNF  är 
fortfarande viktig för Nova. Inte minst 
på grund av den starka alkoholhetsen 
på gymnasiet, men också av andra 
anledningar. I julas var Nova på UNF:s 
julkurs och lärde sig mer om kamrat-
stöd och barn i missbruksmiljöer.

– Jag har haft en väldigt öppen dialog 
med min mamma om att alkoholism 
finns i min släkt. Men jag hade aldrig 
någonsin pratat med det om mina 
vänner. Så jag är väldigt tacksam för 
julkursen. Att jag fick se att jag inte är 
själv. 

Namn:  Nova Norell. Ålder: 17 år. Bor: 
Stockholm (men är uppväxt i Molkom och  
i Västerås). Aktuell: Nyvald ordförande  
i elevkåren på Kulturama Gymnasium.  
Övrigt: Har lajvat sen hon var elva år, och  
lajv är fortfarande Novas största intresse. 
”Det är psykologiskt häftigt. Jag får upp-
leva känslor jag inte hade upplevt i vanliga 
fall – som dödsångest.”

TEXT OCH FOTO LINA MATTEBO
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 Fyra trappor ner i mörkret och sen in genom en 
stor dörr. När ögonen har vant sig syns långa 
rader av datorer där folk spelar, och andra som 

tittar på. Det är tyst, koncentrationen är hög under 
matcherna. Men nu och då hörs höga rop: ”Jarå,  
så jävla bra!” BunkernLAN är i full gång i Jönköping 
och den nystartade UNF-föreningen Aptitude  
Esports är en av arrangörerna.

– Vi kände ett stort gap i UNF:s verksamhet då 
många var väldigt intresserade av e-sport, digital-
kultur, och teknik – men oftast var tvungen att vända 
sig till andra organisationer om man ville syssla med 
det i föreningsform, berättar Aptitudes ordförande 
Viktor Erlandsson.

Föreningen har växt snabbt. När de startade i  
höstas var de fem medlemmar – nu är de runt 30. 

– Vi vill jobba för att acceptansen och förståelsen 
för e-sport ska bli bättre. Och engagera andra  
medlemmar inom UNF som gillar e-sport, säger 
Viktor.

Bellmin Jasarevic  från styrelsen kommer förbi 
Viktor vid informationsdisken.

– Det är kul att arrangera turneringar och LAN,  
för man lär känna nya goa personer när man sam-
arbetar, säger han.

Föreningen har också lag som spelar tillsammans. 
Eric Frisell och Dennis Wiklundh spelar i Rocket 

vår förening

APTITUDE ESPORTS
Här är e-sport i fokus. Aptitude Esports 
arrangerar LAN, studiecirklar och andra 
event kopplade till e-sport. Eftersom de 
oftast ses över nätet bor medlemmarna 
på olika platser runt om i Sverige, men de 
flesta kommer från Jönköping. 

Så här många är medlemmar: Typ 30. 
Så här välkomnar vi en ny medlem: 
Vi spelar med dem. 
Så här värvar vi: När vi presenterar oss 
i olika e-sportsgrupper på nätet och be-
rättar vilka vi är, vad vi erbjuder och vilka 
vi söker så strömmar folk in.
Föreningen med tre ord: Mångfald, 
kompetens, gemenskap.
Snittålder: 18–19 år.
Så ofta träffas vi: Typ varje dag på nätet.
Bästa föreningsfikat: Delicatoboll och 
cola är svårslaget. 

Det här är Jönköping 
Vid Vätterns södra spets ligger staden med 
många märkliga namn. Jönköping kall-
lades till en början Junakøpung och 
har sedan dess fått smeknamn som 
Tändsticksstaden, på grund av 
sina framgångsrika tändsticks-
fabriker under 1800-talet, och 
Smålands Jerusalem, på 
grund av stadens alla kyrkor. 
Har du vägarna förbi tipsar 
Aptitude Esports om att 
hänga på piren om det är 
fint väder, eller att hälsa på 
deras samarbetspartners 
på spelcaféet Gameffect!

” Vi älskar  
e-sport”

Tips för att arrangera LAN 
1. Planera och inventera. Börja med att 
skriva ner steg för steg för vad ni vill 
göra och vilka resurser ni har.
2. Ta hjälp. Det är mycket bättre att 
fråga om hjälp 15 gånger än att göra fel. 
Arrangera till exempel med en annan, 
mer erfaren, förening till en början. 
3. Lägg ner mycket tid. Ni behöver jobba 
hårt för att skapa ett bra LAN. Så ni 
måste brinna för det!

Kontakta föreningen
: 

Besök team-aptitude.o
rg.

league-laget, som är ett av de 30 bästa 
i världen.  

– Jag har spelat extremt mycket och 
letat efter något seriöst. Det är skönt att 
det är en liten förening med fina männ-
iskor, säger Dennis och fortsätter:

– Och det är kul att det är en UNF-
förening, så att unga kan hitta andra 
intressen än att gå ut och förstöra sig.

Eric håller med:
– Alkohol och liknande har inte  

någon roll inom e-sportvärlden!
TEXT OCH FOTO LINA MATTEBO

Mer e-sport på s. 12–13!

Eric

Föreningen UNF Aptitude Esports växer stort!

Koncentrerad stämning 
på BunkernLAN.

Viktor

Julius

Dennis
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Vad behövs? 
 Pizzadeg (köp färdig eller gör 
egen), mascarpone, 100 g vit 
choklad och florsocker.

 Valfri frukt, t ex kiwi, konserverad 
aprikos/persika, frysta blåbär 
och granatäpple. 

 Tesil, plåt, bakplåtspapper, tallrik 
och kniv.

Hur gör man?
1. Sätt ugnen på 250 grader. 
2. Rulla eller kavla ut pizzadegen. 

Använd ett litet fat som mall för 
att skära ut pizzabottnar.

3. Lägg bottnarna på en plåt med 
bakplåtspapper, grädda cirka  

Pizza till efterrätt
tips

   Ananas och banan är inte helt ovanliga     
        ingredienser på pizza, men varför inte 
    TA DET ETT STEG LÄNGRE? Så här  
        gör du en fruktig efterrättspizza!

TEXT OCH FOTO 
LINNEA HJELM

Låna kläder
Har du inget att ha på dig 
trots att garderoben är full? 
Då kan ett klädbibliotek vara 
något för dig. Lånegardero-
ber fungerar som vanliga bib-
liotek men man lånar eller 
hyr kläder. Konceptet finns 
i flera städer, googla för att 
hitta ditt närmaste.

Tebbes trubbel  
EvaEmma Andersson 
Tebbe har nyss bytt gymna-
sium och är ensammast i  
världen. Hon är expert på att 
dagdrömma, saknar sin bästa 
kompis Zara och satsar på att 
bli en riktigt bra handbollsmål-
vakt. När hon träffar Erik för-
ändras mycket. Men så händer 

Fixa smörgås-
krasse hemma
Lägg hushållspapper på ett 
fat, spreja med vatten och 
sprid ut krasse-frön. Fröna 
ska hållas fuktiga och det är 
bra att täcka med plastfolie. 
När krassen blivit några cen-
timeter hög kan du klippa och 
ha på smörgås eller i sallad.

det där hemska 
en mörk kväll, 
vad händer om 
någon får veta? 
Tebbes trubbel 
handlar om 

rasism, framtidsval och rela-
tioner. En lättläst bok som är 
både rolig och spännande!

LINA MATTEBO

Bok Odling Återvinning

 
fem minuter, de ska få lite färg. 

4. Ta ut bottnarna, låt svalna och 
skär upp frukten. Bred mascar-
pone på bottnarna och riv vit 
choklad över, men spara lite 
choklad till garneringen. Placera 
ut all frukt på bottnarna förutom 
granatäpple. 

5. Sätt in i ugnen i fem minuter eller 
tills pizzorna fått lite färg. 

6. Pudra med florsocker, strö över 
granatäppelkärnor och riv resten 
av chokladen över pizzorna.

Hur lång tid tar det?
45 minuter.

Mums!

Tävla om boken på 
facebook.com/motdrag!
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Människor 
som dissar 

alkohol och 
droger, 

ni äger!

” DET VAR FÖRSTA 
GÅNGEN JAG FICK EN 
PANIKÅNGESTATTACK”

 Jag är på inflyttningsfest i min partners 
kollektiv, jag är nervös inför att träffa min 
partners vänner och att gå på en fest där 
det är massa personer som jag inte alls  

       känner. Mitt svar på det är att bli full. Jag 
drack innan jag kom hit och känner mig själv-
säker på mig själv. Nu står jag i köket och  
pratar med en person, allt verkar gå bra. Vad 
var jag rädd för? Jag går in på min partners 
rum för att hämta mer alkohol, men då svart-
nar allting för ögonen, allt jag hör är ett brus, 
mitt hjärta börjar slå hårdare. Jag är rädd, 
förlorar begrepp om var jag är, jag får svårt  
att andas. 

Jag fick en panikångestattack den där kväl-
len. Det kändes som att jag skulle dö, som att 
min strupe skulle snöras ihop, eller att mitt 
hjärta skulle sluta slå för att det slog så hårt. 
Mina sinnen bedövades. Det var första gången 
jag fick en panikångestattack, och det var i en 
otrygg miljö där jag hade tvingat mig själv att 
dricka alkohol för att passa in. Jag storgrät. 

I dag är jag nykterist, men jag känner fort-
farande pressen av att dricka alkohol. Mycket 
av umgänget sker på hemmafesten, krogen  
eller klubben. Sociala sammanhang genom-
syras av alkohol och flera av mina vänner hål-
ler med om att det råder alkoholhets. Därför 
önskar jag att det fanns fler utrymmen där en 
inte ska känna sig tråkig för att en väljer alko-
holfritt, som en nykter krog eller klubb. Eller 
åtminstone att alkoholfritt uppmuntras.

Vi behöver krossa alkoholnormen. Jag hop-
pas att fler tar steget att välja ett nyktert liv, att 
våga umgås utan alkohol. Jag önskar att ingen 
får panikångestattacker på grund av otrygga 
sammanhang.

Den här bilden är UNF för mig. Frihet. UNF får mig att känna att jag kan vara mig själv. Ing-
en tittar snett på mig för att jag är en av dom få som är nykterist. UNF är ett ställe för mig där 
man kan skratta åt dom som är bakfulla dagen efter en fest och där man visar alla andra att 
man kan ha kul utan alkohol. Därför är UNF frihet för mig.                            LINNEA GUSTAVSSON

Linnea Ullstrand Olsson 
ÄR 21 ÅR, BOR I SKOKLOSTER OCH HAR VARIT 
MEDLEM I UNF I TRE ÅR. PÅ FRITIDEN TYCKER 

HON OM ATT SPELA BRÄDSPEL OCH FOTBOLL.

Förresten: Grönkål är ett 
perfekt snack! Lägg grönkål på 
en plåt i så stora bitar du vill  
ha. Täck i olivolja och strö på 
salt. In i ugnen på 200° i 10 
minuter. Voilá! Goda och nyttiga 
grönkålschips.

åsikter
1: X  När William Spetz inter-
vjuades i Motdrag 6-2012 sva-
rade han så här på frågan om 
varför han är med i UNF: ”Därför 
att jag är nykterist och att vara 
medlem i UNF är ett bra sätt 
att visa det på. Jag tycker att 
det är fantastiskt att det finns 
en samhörighet i UNF eftersom 
många hittar en samhörighet i 
att supa. UNF är ett bevis på att 
man inte behöver dricka alkohol 
för att ha kul.”

2: 1  Den 30 mars 1970 bildades 
Ungdomens nykterhetsförbund, 
genom en sammanslagning av 
SGU, Sveriges Godtemplares 
Ungdomsförbund, och Heimdahl, 
NTO:s ungdomsförbund.
3: 2  Eftersom Max ganska ofta 
är den som förbereder inför 
möten och vill att det ska gå ef-
fektivt under mötena! 
4: X  Denna lite kluriga titel gav 
UNF ut år 1995. (Hög på sex är 
bättre är dock namnet på ett  

av kapitlen i boken.)
5: 2  När Linda Engström och 
Vidar Aronsson blev valda till 
ordförande tillsammans år 2011 
var det första gången UNF fick 
två ordföranden.
6: 1  År 1975 hade UNF 40 232 
medlemmar!
7: 2  1991 var kongressen i Falun 
och 1999 i Gävle.
8: 2  I elva timmar traskade 22 
UNF:are runt i ring på en mässa 
för att slå rekordet.

RÄTT SVAR TILL QUIZET PÅ SIDAN 11

Dela med dig! motdrag@unf.se
Hör av dig till Motdrag. Publicerade bidrag belönas med en biobiljett.

CHOKLADBOLLSKRIG 
I SMÅLAND

I Småland pågår just 
nu en tävling mel-
lan UNF Jönköping 
och UNF Kronoberg. 
Vem kan göra Små-

lands största chokladboll? Det hela började 
med att föreningen UNF Exakt i Växjö gjorde 
en chokladboll som vägde 9,5 kilo för unge-
fär elva månader sedan. Detta spred sig till 
vår nystartade förening Basic MF i Tenhult 
och vi bestämde oss för att drygt dubbla de-
ras rekord. Man kan väl säga att vi knäppte 
dem på fingrarna ganska rejält – vi gjorde 
en chokladboll på 22 kilo! Fast det dröjde 
inte alls länge innan föreningen Kamrat-
kretsen 38 i Växjö svarade med att göra en 
på 31,5 kilo… Men ännu en gång kunde vi i 
Jönköping bräcka deras rekord med råge. 
Denna gång med så mycket som 53,5 kilo 
och nu ligger bollen på deras sida. Vi kom-
mer inte förlora kriget!

ZANDRA KLASSON, BASIC MF

Så många fel!
För ett tag sedan läste jag en artikel i 
tidningen Metro där Metros matskribent 
uppmanar barnföräldrar att dricka två öl 
på krogen för att slappna av när de har 
med barnen på middag... För det första att 
ens rekommendera föräldrarna att dricka 
när de är med barnen och sen uppmuntra 
till att alkohol ska användas som lugnande 
för nerverna – det tycker jag är helt fel!

SANNA KAJASKERO
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Det positiva med att göra fel

Så ofta jag kan försöker jag skriva dagbok. Det är inte alltid jag hinner, 
men i skrivande stund har jag lyckats skriva nästan varje dag sen 
årsskiftet. Som ordförande har jag ofta intensiva dagar med mycket 
tankar, känslor och planer som dyker upp. Då är dagboken väldigt bra. 

Det händer att folk blir överraskade när de får reda på det där med 
dagboken. ”Oj! Det tror man ju inte om dig.” Nähä, brukar jag tänka då, 
vad tror man om mig egentligen? Jag är en lång vit man som ibland tar 
ganska mycket plats. Efter fyra år i UNF:s förbundsstyrelse är jag gan-
ska rutinerad och framstår som rätt självsäker. Det är sällan jag höjer 
på ögonbrynen. Men tydligen får dagboken andra att göra just det. 

Det är intressant hur lite vi egentligen vet om varandra och hur ofta vi 
utgår från att personer är som vi tror att de är. Fördomar, intryck och 
den bakgrund vi själva har blir lätt avgörande för hur vi bemöter och 
behandlar våra medmänniskor. Jag har sällan problem med det där. 
Tvärtom. Folk tror ofta lite för gott om mig och min förmåga. Visst, jag 
har väl något innanför pannbenet och en viss rutin vid det här laget, 
men jag är verkligen långt ifrån perfekt.

För två–tre år sedan, i början av mitt ordförandeskap, var jag rätt rädd 
för det där med att göra fel. Att vara fel till och med. Tiden har dock lärt 
mig två saker. För det första att ingen människa är fel. Jag är den jag är. 
Inte rätt. Inte fel. Jag är, det räcker så. För det andra att det där med att 
göra fel också kan vara en bra ledaregenskap. 

Jag försöker alltid stå för mina misstag. Det gör nämligen att de jag 
leder vågar träda fram, ta chanser och just misslyckas. Och att få 
misslyckas är väldigt viktigt i en folkrörelse. Vi är en sammanslutning 
av människor som kämpar för en bättre värld. Det är naturligt att vi 
gör fel.  Vi gör fel hela tiden och ändå lyckas vi tillsammans påverka 
vår omvärld i både stort och i smått. Inte trots att vi är människor utan 
just för att vi är människor. För det är i vår gemensamma mänsklighet 
vi kan hämta styrka och skapa något tillsammans. Det är det som är 
folkrörelsen. 

KALENDARIUM

Distriktsstyrelsesamling
Tollare folkhögskola, Stockholm
Distriktstyrelsesamling (DSS) är 
vårens roligaste samling för dig som 
är distriktsaktiv! Helgen kommer att 
bjuda på nya kunskaper för dig som är 
ny i distriktsstyrelsen. För dig som har 
varit med ett tag kommer det finnas 
möjlighet till erfarenhetsutbyten och 
att träffa nya människor.

Mer information hittar du på:
www.unf.se/dss

22–24
april
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Höjdaren Socialt - Träff 2
Stockholm
Höjdaren Socialt fokuserar på vem 
en är i sitt ledarskap, vem  en vill vara 
och hur bra ledarskap kan bidra till ett 
bättre UNF. Genom samtal, work-
shops och panelsamtal utforskar del-
tagarna ledarskap där en inte leder 
andra utan leder genom förebilder 
och normkritik.

Mer information hittar du på:
www.unf.se/hojdaren-socialt

8–10 
april
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ÄR DU EN SWISHARE?

Alla medlemmar har fått hem en avi med 
inbetalningskort för årets medlemsavgift. 
Har du betalat? Inte? Testa att betala via 
Swish. Swisha 50 kr till 123 189 6851. Skriv 
ditt personnummer som meddelande så att 
betalningen registreras på dig.

Dessa 50 kronor är mycket mer än pengar in 
på ett konto, det är ett år till av medlemskap, 
engagemang och gemenskap. 

NOMINERA TILL 
VECKANS LIKE
Vem eller vad förtjänar att hyllas lite extra 
och vara Veckans like i UNF? En hjälte, en 
god medlem, ett arrangemang, ett utspel el-
ler något helt annat som av någon anledning 
gör världen lite mer drogfri. 
Nominera din UNF-hjälte på: www.unf.se/
veckans-like

UNF PÅ FACEBOOK

Vill du ha snabb uppdatering och koll på lä-
get i UNF:s frågor? Då borde du följa UNF på 
Facebook. Vi uppdaterar kanalen dagligen 
kring vad som händer i organisationen och 
världen i stort! 

UNF:AREN PÅ DISTANS

Gillar du internet eller har svårt att hinna 
med långa resor? Vill du lära dig mer om 
UNF och vad som är viktigt i vår kamp för en 
bättre värld? Då är detta något för dig!

Via nätet anordnar UNF Jämtland UNF:aren 
på distans. UNF:aren är vår grundutbildning 
med den viktigaste basinfon om vår organi-
sation, våra värderingar och våra verksam-
hetsområden. Mellan träffarna kommer du 
att få uppgifter som vi sedan diskuterar på 
träffen.

Surfa in på: www.unf.se/unfaren-distans

NYA BILDNINGSPASS

I UNF:s bildningsdatabas på unf.se finns ett 
lass med bildningspass för dig  som medlem.  
Passen är utformade på olika sätt men  syf-
tar till att dela kunskap om relevanta ämnen 
inom UNF. Ska du hålla ett pass på en kurs 
kan du också hitta färdiga sådana här.  Nu är 
databsen påfylld med massa nytt. Vad sägs 
om lära sig mer om alkohol och fattidom 
eller om substitionsbehandling? 

Bilda dig här: www.unf.se/bilda-dig

Do-nätverk 
Hemligt
DO-nätverket 2016 är till för dig som 
är distriktsordförande i UNF. Som 
ordförande har en ofta många olika 
roller och uppgifter att hantera. 
Genom nätverket får du verktyg och 
erfarenhetsutbyte för att du ska 
känna dig nöjd och tillfreds med ditt 
uppdrag.  

Mer info och anmälan kommer på: 
www.unf.se/kalender/do-natverk

27–29
maj

www.unf.se/kalender

NOTISER

NYANSTÄLLD PÅ UNF
Hannele Danielsson-Meréus är ny poli-
tisk assistent i EU-frågor i Bryssel. Här
svarar hon på två snabba:

Varför UNF?
”Jag har varit medlem i UNF i fem år. Från bör-
jan gick jag med för att mina vänner började 
dricka och jag inte tyckte alkohol verkade 
så party. I UNF kunde jag hänga med andra 
nyktra ungdomar, och ibland  få slippa de 
tjatiga frågorna om varför jag inte dricker.

Jag tycker internationell politik är intressant, 
men också att det är konstigt att inte fler som 
arbetar politiskt är medvetna om alkoholens 
negativa påverkan. Därför tycker jag att det är 
kul att jag nu fått chansen att arbeta i Bryssel 
för att lyfta upp alkoholfrågan och ungas 
inflytanden i fler politiska sammanhang.”

Vad är det bästa med Bryssel?
”Det bästa med Bryssel är den stora politiska 
närvaron, att så många i stan arbetar politiskt 
och är engagerade i sin åsikt. I Bryssel finns 
människor från diverse länder och förutom 
franska hör man många olika språk talas på 
stan. Det är också en stad med mycket kultur 
och det finns alltid någon ny festival, utställ-
ning, marknad eller evenemang på gång. ”

Förbundsstyrelsemöte 
Stockholm
Förbundsstyrelsens tredje möte 
under 2016. Totalt har styrelsen fem 
möten under året.

Alla protokoll och handlingar samlas
under:
www.unf.se/protokoll

20–22
maj

Hannele Danielsson-Meréus
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DAGS FÖR 
ÖLKÖPSKONTROLLER!

Under Folknykterhetens vecka i maj satsar vi på att tillsammans göra så många 
ölköpskontroller vi kan runt om i landet! När vi gör våra kontroller uppmärksammar vi 
butiker, beslutsfattare och allmänheten på hur lätt det kan vara för en minderårig att köpa 
ut. Vi kräver att ett större ansvar tas!

WWW.UNF.SE/FNV


